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Registratienummer: 
975047 

Betreft: vergadering van Commissie Werk 
Datum: donderdag 8 april 2010 
Tijd: 19.30 uur 
Locatie: Rietkerkzaal, Provinciehuis, Visarenddreef 1 in Lelystad 

Aanwezig zijn: 

De heren R.J. Siepel (voorzitter), N. Benedictus (WD), W.C. Noordegraaf (WD) en R.T. Oost (CDA tot 
20.30 uur), mevrouw H. Nijhuis-Ovinge (CDA), heren P.T.J. Pels (PvdA) en E. Taskin (PvdA), mevrouw N. 
van Herwaarde (SP), heren J. van Dijk (ChristenUnie) en F.N.E.M. van Schoot (GroenLinks), mevrouw G.A. 
Dijkstra-Oostindie (PvdD) en de heer W. Boerma (commissiegriffier) 

Ook aanwezig is: 

Leden van Gedeputeerde Staten: gedeputeerde M.F.A. van Diessen (tot 20.55 uur) en A.L. Greiner (vanaf 
19.50 uur) 

Afwezig zijn: 
De heren N. Demirbilek (SP), K. Tadema (ChristenUnie) en M. Bogerd (SGP) 

1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. 

2. Vaststellen agenda 
De heer Oost (CDA) meldt, dat hij tot ongeveer 20.30 uur aanwezig kan zijn in verband met andere 
verpUchtingen. Hij vraagt of de onderwerpen Thema 3: Economie & arbeidsmarkt' en 'Speerpunt 
Luchthaven' naar voren gehaald kunnen worden, omdat hij daarvoor woordvoerder van zijn partij is. 
De commissie stemt hiermee in en de agenda wordt gewijzigd vastgesteld. 

3. MededeUngen 
Bericht van verhindering is ontvangen van de heren N. Demirbilek (SP), K. Tadema (ChristenUnie) en M. 
Bogerd (SGP). 
De OMFL nodigt de commissie uit voor een werkbezoek op de middag van 20 mei 2010. 
De commissie neemt kennis van de mededeUngen. 

[LU 

4. Verslag van de vergadering van 18 maart 2010 
Er zijn twee schriftelijke tekstwijzigingen ontvangen van de griffie: 
1. de genoemde datum van het verslag 'donderdag 8 april 2010' vervangen door de datum 'donderdag 18 
maart 2010'. 
2. onder het kopje aanwezigen de naam 'W. Boerma' wijzigen in 'S. Jokhan'. 
Tijdens de vergadering zijn er geen op- of aanmerkingen. 
Het verslag wordt gewijzigd vastgesteld. 

a. Lijst van toezeggingen 
De Ujst van toezeggingen is nog niet geactualiseerd naar aanleiding van de vergadering van 18 maart. 
Tijdens die vergadering zijn de toezeggingen 1, 5, en de deeltoezeggingen 10-1 en 10-2 afgevoerd. 

Punt 2 (Thema 2): Het college stelt voor om de workshop op de middag van 9 september 2010 te houden. 
Daarmee is de toezegging afgehandeld, waarmee de commissie instemt. 
Punt 3 (Werkbezoek ROC Flevoland): De bijdragen van de commissie zijn aan het ROC doorgegeven en het 
ROC is bezig met het plannen van een datum. 
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Toezegging laten staan totdat datum werkbezoek bekend is. 
Het CDA vraagt of de onderwerpen die tijdens de vergadering zijn genoemd, ook aan het ROC doorgegeven 
zijn. 
De commissiegriffier bevestigt dit, maar zal het voor de zekerheid nog even nakijken. 
Punt 6 (Gratis OV): Gedeputeerde Van Diessen geeft aan dat de informatie in mei verstrekt zal worden. 
Punt 7 (Brugbedieningen): Het college heeft deze week een memo verstuurd. De voorzitter gaat er vanuit, 
dat na kennisname van de memo de toezegging als afgehandeld beschouwd kan worden. 
De PvdD geeft aan dat zij nog geen kennis heeft genomen van de memo. 
De WD heeft geconstateerd, dat de memo in overeenstemming is met de in omloop zijnde Wateralmanak. 
Het CDA merkt op, dat in de memo ook enkele actiepunten genoemd worden die niet in de Wateralmanak 
staan. 
De voorzitter stelt voor om de toezegging tot de volgende vergadering te laten staan. Op die manier 
kunnen ook de commissieleden die daartoe nog niet in de gelegenheid zijn geweest de memo tot zich 
nemen. 
Punt 8 (OV Concessies): Gedeputeerde Van Diessen geeft aan dat hij nog wacht op informatie uit Almere. 
Hij verwacht dat deze voor de zomer beschikbaar is. 
Punt 9 (Q-koorts) en punt 10 (Europa en PS): Dit zijn nog lopende toezeggingen. 

b. Lijst van moties 
De Ujst van moties is nog niet geactualiseerd naar aanleiding van de vergadering van 18 maart. Daar waar 
'gedeputeerde Dijksma' staat, moet staan 'gedeputeerde Van Diessen'. 
E.850269 (moderne OV vervoersmodaliteit Lelystad-Groningen): De voorzitter meldt, dat er vandaag een 
schrifteUjke mededeling is verspreid. Omdat hij er niet vanuit gaat, dat iedereen daar al kennis van heeft 
genomen, stelt hij voor om de motie tot de volgende vergadering op de lijst te laten staan. 

c. Jaarprogramma 2010 
1. C02 en interne bereikbaarheid Almere 
De heer Van Schoot meldt dat er inmiddels met ambtenaren gesproken is. Er wordt nu gewerkt aan een 
concreet voorstel. 
2. Energie en werkgelegenheid 
De heer Benedictus heeft geen mededelingen. 

5. Lijst Ingekomen stukken d.d. 8 april 2010 
De voorzitter geeft aan dat stuk nummer 11 vandaag pas in de postvakjes is gelegd. Daarom stelt hij voor 
om het stuk nu voor kennisgeving aan te nemen, maar de commissie wel de gelegenheid te geven om daar 
in de volgende vergadering op terug te komen als de inhoud daartoe aanleiding geeft. 
Verder zijn er geen opmerkingen en de stukken worden ter kennisgeving aangenomen. 

6. Lijst ter kennisneming stukken van 8 april 2010 
Er zijn geen opmerkingen en de stukken worden ter kennisgeving aangenomen. 

7. Door fracties Ingebrachte onderwerpen 
Er zijn geen onderwerpen ingebracht. 

8. Jaarstukken 2009 
De voorzitter vraagt of de commissie ermee instemt om de genoemde onderwerpen apart te behandelen. 
Dat is het geval. 

a. Speerpunten en p-MJP (deel 1) 
1. Speerpunten Omgevingsplan 
a. Speerpunt Luchthaven 
Eerste termijn 

JJ 
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Het CDA geeft aan in afwachting te zijn van het symposium. Verder is het speerpunt ietwat in een impasse 
geraakt door de economische ontwikkeUngen en de ontwikkelingen met de Alderstafel. EigenUjk is er op 
dit moment weinig over dit speerpunt te zeggen. 
De WD vond 2009 een goed jaar: de aanv/ijzingsprocedure is voltooid en begin 2010 is OA^LA opgericht. 
Nu is er inderdaad min of meer sprake van een standstill, maar de partij vindt wel dat men positief moet 
blijven. Zeker omdat de luchthavenconferentie georganiseerd gaat worden. 
GroenLinks vindt het opvallend, dat de kosten hoger uitvallen dan vooraf begroot. Hoe komt dat? De 
voorzitter vraagt of de partij deze vraag al ambtelijk gesteld heeft. Dat bUjkt niet het geval. De voorzitter 
verzoekt om verduideUjkende vragen voortaan vooraf te stellen. 
De PvdA vraagt hoe het komt dat de apparaatskosten hoger uitvallen, terv/ijl er minder activiteiten zijn 
uitgevoerd dan gepland. De partij vindt dat er in 2009 belangrijke randvoorwaarden zijn gecreëerd; zij is 
vooral blij met de deelname van OAAALA. Verder denkt zij dat men in 2010 moet afwachten wat er gaat 
gebeuren op het terrein van de luchthaven. 
De PvdD is van mening dat er een gunstige positie is ontstaan door de economische situatie van de 
Schipholgroep. De ontwikkeUng tot zakenluchthaven kan extra werkgelegenheid opleveren, terwijl er geen 
sprake is van de overlast van grote vliegtuigen. Bovendien hoeft de baan niet verlengd te worden. 
Gedeputeerde Van Diessen geeft aan, dat op pagina 13 van de jaarrekening een toeUchting op de 
apparaatskosten gegeven wordt. Het gaat hier niet om een overschrijding, maar een verrekening van 
begrote kosten. Er wordt een totaalpost apparaatskosten geraamd, die in de loop van het jaar verdeeld 
wordt over de verschillende programmaonderdelen en speerpunten. Daardoor wordt de post bij het 
betreffende speerpunt of programmaonderdeel wel, maar de begroting in zijn totaliteit niet overschreden. 
De gedeputeerde bestrijdt de termen 'impasse' en 'standstill'. Het is juist, dat Schiphol minder snel 
behoefte heeft aan de overflow, waardoor er minder haast bij is. Maar Alders is druk bezig met zijn werk 
en er wordt ook gewerkt aan de routestructuur, het in werking stellen van het ILS en het hebben van 
luchtverkeersleiding. 
De ChristenUnie bedankt de gedeputeerde voor zijn geruststellende antwoord over de ontv/ikkeling van de 
luchthaven, maar in de kop van het speerpunt op pagina 113 wordt juist gesproken over een risico op het 
niet of vertraagd van de grond komen van Lelystad Airport. Waar zit het verschil? 
Gedeputeerde Van Diessen reageert, dat het moment waarop de overflow nodig is wellicht verder weg is 
komen te Uggen. Maar de luchthaven had die overflow nu toch nog niet kunnen accommoderen; nu is er 
meer ti jd voor de voorbereiding. De geluiden bij Schiphol geven overigens aan, dat het beter gaat dan men 
vier maanden geleden dacht. 

Gedeputeerde Greiner komt de vergadering binnen. 

Tweede termijn 

De voorzitter vraagt of de vragen van GroenLinks en PvdA afdoende beantwoord zijn, hetgeen het geval is. 
Het CDA heeft geen behoefte aan een reactie op de opmerking van de gedeputeerde over de impasse. 
De WD vraagt of de Alderstafel nog steeds bestudeert of er een alternatief voor de huidige locatie is. 
Gedeputeerde Van Diessen antwoordt, dat Alders van mening is dat hij in zijn advies een andere locatie 
mee moet nemen. Flevoland probeert dit zo vorm te geven, dat dat een vrij korte beschouwing met een 
vrij korte conclusie is. 

b. Thema 3: Economie & arbeidsmarkt 
Eerste termijn 

i 3 

yn 
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De ChristenUnie spreekt haar waardering uit voor dit onderdeel. Er bUjkt uit, dat GS zich maximaal 
inzetten om de randvoorwaarden voor economische groei te optimaUseren. De partij is bezorgd over de 
sterke afname van de banengroei in Flevoland. Is het huidige stimuleringsbeleid aan verandering toe? 
Hoewel de economische groei afhankeUjk is van mondiale ontv/ikkelingen, is dit geen vrijbrief wanneer de 
inzet van de provincie tot mindere resultaten leidt. De partij verwacht dat GS zich in 2010 nog meer in 
zullen zetten voor dit onderwerp. Wat heeft de campagne gebiedspromotie (slimme campagne) 
opgeleverd? Vinden GS de kavelruil door het behaalde resultaat een succes? 
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Het programma OP-Vis is niet in 2009 opgestart, zoals de bedoeling was. Dit verdient geen schoonheidsprijs 
gezien de verslechterende economie, economische groei en toenemende concurrentie. Had de vertraging 
bij het ministerie van LNV niet eerder aan PS moeten worden gemeld, gezien het belang voor de visserij in 
Flevoland? De partij zal de start van dit voor Urk belangrijke programma nauwgezet volgen. Welke 
positieve invloed heeft hét project M0RE4NRG op Flevoland? Wordt het systeem voldoende uitgerust en 
wat is de status op dit moment? 
GroenLinks kwam weinig verrassingen tegen in de jaarstukken, waarvoor de partij haar complimenten 
uitspreekt, speciaal naar ex-gedeputeerde Dijksma. GS hebben hun werk redelijk goed gedaan en waar er 
al afwijkingen waren, zijn deze tijdig gerapporteerd. Bij de banengroeirapportage is de laatste meting van 
1 april 2009. Is dat niet te combineren met de nieuwe kwartaalbarometer? Kan het investeren in 
bedrijfsterreinen niet een tandje lager, bijvoorbeeld wachten met OAAALA tot de economie weer wat 
gunstiger is? 
De PvdD vindt de jaarstukken ieder jaar duideUjker worden. De partij is bUj, dat de gevolgen van de crisis 
in 2009 relatief beperkt zijn gebleven voor wat betreft het aantal banen. Zij spreekt haar waardering uit 
voor de inspanningen die daarvoor verricht zijn. 
De PvdA geeft aan, dat de jaarrekening meer een activiteitenverantwoording lijkt te zijn dan een 
resultaatverantwoording. De partij begrijpt dat door externe omstandigheden het gewenste aantal van 
25.000 banen niet gereaUseerd kan worden, maar zij vindt het jammer dat het lijkt of GS ook de ambitie 
daartoe hebben laten varen. Er zou meer nadruk gelegd kunnen worden op het behoud van banen. Wat 
hebben de maatregelen uiteindeUjk opgeleverd en wat zijn de resultaten van het Flevolandse 
mobiUteitscentrum? De partij wil nameUjk kunnen meten of het uitgezette beleid voldoende effect heeft 
en de doelstellingen gehaald zijn. Mocht dat niet het geval zijn, dan kan het beleid van 2010 daar nog op 
aangepast worden. Wat is de garantiestelUng bij microkrediet? Is dat 100%? Zo niet, zou de provincie dan in 
samenwerking met andere instelUngen de garantiestelling tot 100% op kunnen trekken? 
Volgens de WD ziet de jaarrekening er goed uit en is zij transparant en degeUjk van opzet. De partij vindt, 
dat bij de behandeling van de jaarrekening voorkomen moet worden dat men zich bezig gaat houden met 
algemene beschouwingen. De jaarrekening kan uitsluitend gebruikt worden als gereedschap voor algemene 
beschouwingen. Zij kan wel dienen om trendbreuken op te sporen, waarna bekeken moet worden of zo'n 
trendbreuk beïnvloedbaar is. De banengroei in 2009 is hoger geweest dan de toename van de 
beroepsbevolking, hetgeen kan leiden tot een minder grote arbeidspendel. Bij de starters in Flevoland is 
ook sprake van een mooi resultaat. De provincie biedt goede mogelijkheden en kansen op financiering via 
bijvoorbeeld OMFL en Technofonds. Wel vindt het de partij het jammer, dat noch de risico's over 
solvabiUteit van de starters genoemd worden, noch of de starters op ti jd hun leningen aflossen en rente 
betalen. Zou dit een onderwerp kunnen zijn voor het project strategische visies? De partij is bUj, dat de 
Europese programma's goed zijn verlopen en dat er geen 'gele kaarten' zijn uitgedeeld. 
De SP spreekt haar compUmenten uit voor het stuk. De vragen die de partij had, zijn inmiddels al gesteld. 
Het CDA geeft aan, dat het college de economische recessie niet kon voorzien op het moment dat de 
ambitie van 25.000 nieuwe banen in het collegeprogramma werd neergelegd. Maar ondanks de recessie is 
de werkgelegenheidsgraad in 2009 toch Ucht gestegen. Er waren in 2009 redelijk wat starters. Dit is mede 
mogelijk gemaakt door een motie die door een meerderheid van de Staten is aangenomen. Daarbij was ook 
sprake van een volgsysteem om te kijken hoe starters zich in de eerste drie jaar ontwikkelen, waarin onder 
andere de solvabiUteit zou opgenomen worden die de WD noemde. Het CDA is benieuwd naar de status 
van dit volgsysteem. Door de transitie in de visserijsector worden de visbestanden duurzamer beheerd. Wel 
loopt de duurzame omzetting van de vloot achter. Hoe zit het met de communicatie over OP-Vis? De 
economische barometer vindt de partij overzichtelijk en daar spreekt zij haar compUmenten voor uit. 
De voorzitter constateert, dat de commissie zich redeUjk compUmenteus over dit thema heeft uitgelaten 
en een aantal verhelderende vragen over de tekst en het gevoerde beleid heeft gesteld. 
Gedeputeerde Greiner bedankt de commissie voor de waarderende woorden. Tijdens de voorbereiding op 
dit stuk schrijven de beleidsafdeUngen uitgebreide verslagen. De afdeUng financiën beoordeelt deze 
verslagen op relevantie, waarna ze ter aanpassing teruggaan naar de betreffende afdeUngen. Dit gebeurt 

^ drie keer tot de verslagen in de huidige, korte vorm overblijven. De ambitie om 25.000 banen te creëren is 

^=.J ontstaan onder een ander economisch gesternte. Deze groeiambitie staat nog steeds, maar er zijn 
(j/^j instrumenten bijgekomen die gericht zijn op behoud van werkgelegenheid. Ook het startersbeleid is 
jfsv^ krachtig doorgezet. 
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Hierdoor lukte het om de werkloosheid tot 1 januari 2010 redeUjk stabiel te houden en toch het aantal 
banen te laten groeien. In januari 2010 was er een terugslag, maar nu lijkt de stabiUsatie weer terug. Met 
betrekking tot de sUmme campagne Ugt de feitelijke acquisitie bij de gemeenten. De provincie kan alleen 
warme leads aan de gemeente aanreiken. Uit de twee evenementen van 2009 zijn 6 warme leads bij de 
gemeenten terechtgekomen, maar het is niet bekend of die al tot concrete resultaten hebben geleid. Het 
is nog te vroeg om aan te geven of de kavelruil een succes is. De kavelruil komt maar mondjesmaat van de 
grond; de stichting is juist in het leven geroepen om als motor te dienen. De provincie was klaar voor de 
start van OP-Vis in 2009, maar het Ministerie van LNV niet. Dat heeft het college gemeld bij de Begroting 
2010 en eerder bij één van de mededelingen in deze commissie. De provincie kent Urk goed, weet welke 
aanvragen er komen en in welke fase die projecten zitten. Zij let erop, dat er geen projecten uitvallen 
door de latere startdatum. De provincie mag van het CBS maar één keer per jaar de bedrijven in Flevoland 
enquêteren (de werkgelegenheidsenquête). Zij heeft getracht om dat enigszins te compenseren met de 
economische barometer, zodat er wel vier keer per jaar relevante informatie is over de stand van de 
Flevolandse economie. Een tandje lager op het gebied van bedrijventerreinen in algemene zin is wel 
mogeUjk; over dit onderwerp zal nog uitgebreid gesproken gaan worden. Een verlaging van de OAAALA-
ambitie ligt echter niet voor de hand. Het is de gedeputeerde niet helemaal duideUjk welke cijfers de 
PvdA nog graag zou willen ontvangen, maar hij is graag bereid om alle cijfers die er zijn beschikbaar te 
stellen. Het is voor het eerst in de geschiedenis van Flevoland dat banengroei en bevolkingsgroei nader tot 
elkaar komen. Hij hoopt dat dit inderdaad een trendbreuk is. De provincie verstrekt geen kredieten 
rechtstreeks aan bedrijven; dat loopt via bijvoorbeeld OMFL. Het is de gedeputeerde niet helemaal 
duidelijk wat de WD precies bedoelt met haar vraag over de solvabiUteit van bedrijven. In de Urker 
visserij is een revolutie op komst. Duurzamer vissen lost het probleem nameUjk niet op; eigenUjk gaat het 
om een nieuwe vloot. Daarom wordt er ingezet op vervanging van de totale vloot, een gigantische ambitie. 
In de vergadering van mei hoopt de gedeputeerde met een uitwerking van de Startersmotie te komen, 
waarin ook het volgsysteem opgenomen zal zijn. Hij zal gedeputeerde BUek vragen om de commissie 
schriftelijk te informeren over M0RE4NRG en zelf terugkomen op de vraag over het garantiepercentage bij 
microkredieten. Tot slot zal de gedeputeerde de compUmenten aan het adres van de heer Dijksma aan 
hem overbrengen. 

De voorzitter heeft drie toezeggingen van het college genoteerd: het zal nadere informatie verstrekken 
over M0RE4NRG en het mobiUteitscentrum en in mei zal het college komen met uitgebreide informatie 
naar aanleiding van de Startersmotie. Hij brengt de relatie onder de aandacht die er is tussen het 
vaststellen van de Programmabegroting en de Jaarrekening: Het college rapporteert op de doelstellingen 
die PS in hun Programmabegroting hebben opgenomen. Op het moment dat de commissie gerapporteerd 
wil worden over doelsteUingen die niet in de Programmabegroting staan, Ugt het voor de hand om in 
discussie te gaan over de na te streven doelsteUingen. 

Tweede termijn 

De PvdA mist de ambitie in de tekst van de jaarrekening. Er is nog steeds een inhaalslag nodig om het 
werkloosheidspercentage ten opzichte van het landeUjk gemiddelde te verkleinen. 
De WD geeft aan geen behoefte te hebben aan solvabiUteitscijfers van de individuele bedrijven. Maar de 
bedrijven die de starters financieren, worden zelf weer gefinancierd door de provincie. Daarom vindt zij 
het belangrijk om te weten of de gelden die bij starters uitgezet worden, ook daadwerkeUjk terugkomen. 
Gedeputeerde Greiner geeft aan dat uit de cijfers van de economische barometer bUjkt, dat er een 
verbetering van de Flevolandse economie zichtbaar is, terv/ijl geUjktijdig de werkloosheid groeit. Dit 
betekent dat de werkloosheid die er in Flevoland bijkomt, voor een belangrijk deel buiten de provincie 
ontstaat. De provincie geeft zelf geen startersleningen. Het OMFL verstrekt geen gelden aan starters. In 
een enkel geval is het Technofonds betrokken bij een starter. De gedeputeerde zal proberen om aan de 
gewenste informatie te komen. Hij geeft echter aan geen rechten te hebben om eraan te komen, behalve 
waar het gaat om de OMFL. 

Ui; 
De heer Oost verlaat de vergadering. 

De voorzitter constateert, dat thema 3: economie & arbeidsmarkt afdoende besproken is. 

[uü 
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c. Thema 2: Verkeer van mensen, producten en diensten 
Eerste termijn 

Het CDA is blij dat het PMIT in 2009 volledig is uitgevoerd. De partij zou graag meer cijfers willen zien met 
betrekking tot de verkeersveiUgheid over 2009. De voorzitter vraagt of het CDA deze vraag vooraf per mail 
heeft gesteld. Dat is niet het geval, maar het CDA geeft aan vorig jaar precies hetzelfde verzoek te hebben 
gedaan, dat niet is opgevolgd. In 2009 is het budget voor gladheidsbestrijding overschreden door de 
weersomstandigheden. Leidt dit tot een aanpassing van de begroting voor 2010? Kan daarin dan ook de 
schade aan wegen meegenomen worden? De partij vindt het jammer, dat de motie over brugbedieningen 
geen grotere opbrengst heeft. MogeUjk komt zij daar in een volgende commissievergadering op terug. De 
motie IJsselmeeralUantie is ook ingediend in omUggende provincies en daarvandaan komen al geluiden over 
resultaten. Dat is in Flevoland nog niet het geval, reden voor het CDA om daar aandacht voor te vragen. 
De SP heeft geen vragen over dit onderwerp. 

De WD constateert met genoegen dat er in 2009 goede voortgang is geboekt in de bereikbaarheid van 
Flevoland. Wel moet er voldoende aandacht bUjven voor de N23, want Noord-Holland lijkt zelfstandig wat 
voorgedrongen te hebben voor financiële middelen. Gelukkig wordt er met de overheid ook nog volop 
gesproken over de verbindingen bij de Baai van Van Heesteren en Roggebotsluis. Wat veroorzaakt de 
weigerachtige houding van Urk om niet mee te willen doen aan de Regiotaxi? De gemeente onthoudt haar 
inwoners hiermee bewegingsvrijheid en dat vindt de partij ernstig. Bij de OV-chipkaart Ujkt nu sprake van 
onderbesteding, maar die kosten schuiven op in de t i jd. Verheugend is de relatieve daling van het aantal 
verkeersslachtoffers. 
Ook de PvdA is tevreden over de kwaUteit van de stukken en voor wat betreft mobiliteit ook op inhoudelijk 
niveau. De hele cyclus zit beter in elkaar dan voorheen. Wel maakt zij zich zorgen over de terugtrekkende 
beweging die het Rijk op een aantal punten lijkt te maken en daarover heeft zij enkele vragen: Wat is de 
voortgang van de verdubbeUng van het spoor en is het Rijk nog wel bereid tot investeren? De 
ondeelbaarheid van de N23 komt in gevaar; wat kan de provincie daaraan doen? Het is een cruciale 
verbinding voor Flevoland. De N50 wordt betaald uit de gelden van de Zuiderzeelijn. Nu er een tekort op 
die verbinding dreigt, vindt het Rijk dat Flevoland dat zelf moet betalen en de partij heeft moeite met die 
opstelling. 
De PvdD spreekt haar waardering uit voor de stukken. Zij is het eens met de gekozen benadering van de 
N23 als ondeelbaar project en bij de N50 dat de financiering een rijksverantwoordeUjkheid is. De partij is 
er voorstander van om bij de OV-chipkaart een vrij lange periode aan te houden waarbinnen de 
strippenkaart geldig bUjft, een en ander in afstemming met de naburige provincies. Sinds 2005 is Flevoland 
de veiligste regio van Nederland en zij hoopt dat de middelen er zijn om koploper te bUjven op dit gebied. 
Hoever is men in 2009 gekomen met het plaatsen van wildspiegels? Wat is de stand van zaken met 
betrekking tot de ontsnippering en faunapassages? 
GroenLinks vindt de stukken duidelijk. Wel enkele vragen: Is bekend waarom de opbrengsten van de 
Regiotaxi tegenvallen en wat daaraan gedaan kan worden? Wat is de status van led-verlichting? 
Ook de ChristenUnie waardeert het stuk, maar mist een rapportage over het Regionet daarin. Zij deelt de 
zorgen van de PvdA over de aanleg van de wegen. 
De voorzitter constateert dat de commissie haar waardering uitspreekt over de inzet van het college en de 
wijze waarop er verantwoording is afgelegd in het jaarverslag. Zij heeft het college gevraagd om nog 
nader in te gaan op enkele specifieke punten. 
Gedeputeerde Van Diessen bedankt de commissie voor haar compUmenten. Het budget voor 
gladheidbestrijding is in 2010 met ongeveer € 600.000 overschreden. Het college is voornemens om dat te 
dekken uit andere posten van dit programmaonderdeel. Dan moeten de weersomstandigheden in de laatste 
maanden van dit jaar overigens niet al te erg tegenvallen. Er is niet meer schade aan wegen dan anders, 
waardoor volstaan kan worden met het beschikbare budget. Er is absoluut aandacht voor de N23 en wordt 
regelmatig over gesproken. Vorige week heeft hij nog overleg gehad met de gedeputeerden van Noord-
Holland en Overijssel en afgesproken is dat de volgende prioriteit ligt bij Roggebotsluis. Met betrekking tot 
de opmerking over de terugtrekkende Rijksoverheid is het college van mening dat Flevoland niet op hoeft 
te draaien voor de kostenoverschrijdingen. Het vindt, dat het Rijk door moet gaan met de zaken die zijn 
toegezegd en dat het Rijk ten onrechte een beroep op Flevoland doet. 
De afschaffing van de strippenkaart is een landeUjke regeling en daar kan Flevoland niet van afwijken. Urk 
doet niet mee aan de Regiotaxi, omdat het een zeer hechte samenleving is en de mensen er voor elkaar 
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rijden. Voor wat betreft de tegenvallende opbrengsten: Flevoland heeft veel aanbiedingen gedaan, maar 
kan de mensen niet dwingen om gebruik van de Regiotaxi te maken. Hij zegt toe de commissie nader te 
zullen informeren over de vragen rondom de volgende onderwerpen: cijfers met betrekking tot de 
verkeersveiUgheid, de motie IJsselmeeralUantie, v/ildspiegels, ontsnippering en faunapassages, Regionet en 
led-veriichting. 
De voorzitter constateert dat de gedeputeerde heeft toegezegd om de commissie over diverse 
onderwerpen nader te informeren en dat de commissie deze informatie voor 29 april as. zal ontvangen in 
verband met de behandeUng van de jaarrekening in de Staten. 

Tweede termijn 

De PvdA heeft nog geen antwoord ontvangen op haar vraag over de verdubbeUng van de FlevospoorUjn. 
Gedeputeerde Van Diessen antwoordt, dat er op de korte en middellange termijn een kostenoverschrijding 
is bij OV-S/^L. Er vindt daarover overleg plaats. Hij heeft goede hoop, dat er voor de planning van 2020 
wel uitgekomen gaat worden met een koppeling van OV-SAAL aan het programma hoogfrequent spoor, 
waar het geld uit gehaald zou kunnen worden voor de verdubbeling bij Almere. 

Gedeputeerde Van Diessen verlaat de vergadering. 

d. Speerpunten en p-MJP (deel 2) 
1. Speerpunten Omgevingsplan 
a. Project Noord-Flevoland 
De WD mist het tuinbouwgebied Luttelgeest in de stukken. Over Zuyderzeerand is de afgelopen maanden 
voldoende gesproken en de partij heeft daar op dit moment geen vragen over. 
Gedeputeerde Greiner geeft aan, dat het tuinbouwgebied Luttelgeest elders in de stukken genoemd wordt. 

2. p-MJP 
a. Recreatie en toerisme 
Het CDA spreekt zijn compUmenten uit over de uitvoering van dit punt, ook gezien het budget dat daarvoor 
beschikbaar is. De partij doet nog een suggestie over de AER Summerschool: Zij streeft ernaar om deze een 
keer naar Flevoland te halen en mogelijk kan er iets gedaan worden in combinatie met de Flevolandse 
promotie van recreatie en toerisme. 
De voorzitter geeft aan dat gedeputeerde Bos druk bezig is met de AER Summerschool, maar wellicht dat 
gedeputeerde Greiner er ook nog iets aan toe kan voegen. 
Gedeputeerde Greiner antwoordt, dat het bestuur van AER vorige week enkele mensen naar Flevoland 
heeft afgevaardigd. De afvaardiging was buitengewoon onder de indruk van de ruimtelijke, 
landschappeUjke kwaUteiten van Flevoland en wat de provincie allemaal doet. Gedeputeerde Bos is 
optimistisch over de kansen van Flevoland en denkt dat deze gestegen zijn. 
b. Landbouw 
Er zijn geen vragen of opmerkingen. 

De voorzitter geeft aan dat de jaarrekening op 29 april as. in de Staten behandeld zal worden. Hij zal nu 
niet vragen of het een hamerstuk of bespreekstuk moet zijn, omdat hij vermoedt, dat andere commissies 
het als een bespreekstuk zullen willen agenderen. 

l U 

L f l 

9. Presidium 
a. Vervolg pilot strategische sturing 
De notitie is opgesteld door de commissiegriffier en de heer Bijkerk. De voorzitter nodigt de heer Bijkerk 
uit om aan te schuiven. 
Het is de bedoeUng om vanavond uit de longlist een shortUst samen te stellen en te bepalen hoe de 
commissie daarna om wil gaan met de onderwerpen waaruit gekozen kan gaan worden. 

De WD kan zich vinden in het voorstel tot een shortUst. Wat wordt er precies bedoeld met de ontsluiting 
van Noord-Flevoland? De voorzitter geeft aan dat het de bedoeUng is, dat de commissie voor zichzelf 
helder maakt wat precies met het onderwerp beoogd wordt. 
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De SP geeft aan, dat het stuk bij haar niet bekend is. De WD merkt op, dat het hier vermoedelijk een 
probleem bij de griffie betreft, namelijk dat de bundels niet compleet zijn als ze verzonden worden. Ook 
voor dit stuk geldt dat het nagezonden is. De voorzitter reageert, dat hij in dit specifieke geval de vorige 
keer toestemming heeft gevraagd om het stuk na te zenden, zodat er geen vertraging bij de behandeling 
zou ontstaan. 
Het CDA stelt voor om het onderwerp 'microkrediet' alsnog aan de shortUst toe te voegen. Het is een 
onderwerp dat ook zichtbaar gemaakt kan worden voor de Flevolandse bevolking. De partij geeft de 
voorkeur aan de onderwerpen 'microkrediet' en 'ontsluiting Noord-Flevoland'. 
De PvdA vindt het een zeer helder verhaal, dat dv^ngt tot het maken van keuzes. Er staat duidelijk hoe er 
van de longlist tot een shortUst gekomen is en bovendien is er daarvoor de vorige keer een aantal criteria 
vastgesteld. Hoewel één van de partijleden het onderwerp 'microkrediet' ook graag op de shortlist zou 
zien, zou het andere partijUd het jammer vinden als de shortlist weer uitgebreid werd. De voorkeur van de 
partij gaat uit naar één economisch onderwerp (gevolgen van de recessie voor de bouw) en één onderwerp 
op het gebied van mobiUteit (tariefdifferentiatie OV). 
Ook voor GroenLinks is het duidelijk hoe men van de longlist tot de shortUst is gekomen. Met betrekking 
tot de ontsluiting van Noord-Flevoland heeft de partij de verbinding tussen Lelystad en Noord-Flevoland 
voor ogen. Haar voorkeur gaat uit naar de onderwerpen 'tariefdifferentiatie OV' en 'strategische visie voor 
werklocaties en herstructurering van bedrijfsterreinen'. 
De voorkeur van de PvdD gaat uit naar de onderwerpen 'ontsluiting van Noord-Flevoland' en 
'tariefdifferentiatie OV', maar zij wil zich ook wel aansluiten bij het onderwerp 'strategische visie voor 
werklocaties en herstructurering van bedrijfsterreinen'. 
De ChristenUnie vindt het stuk duidelijk en zij kan zich vinden in de shortUst. Het onderwerp dat van 
ambteUjke zijde is aangedragen (gevolgen van de recessie voor de bouw) vindt zij een goed onderwerp, 
maar zij vraagt zich wel af hoe er tot beleid gekomen kan worden. Als dat mogeUjk is, gaat haar voorkeur 
uit naar dit onderwerp. Als tweede onderwerp kiest zij voor 'tariefdifferentiatie OV'. 
De voorzitter constateert, dat de commissie de conclusie met betrekking tot de totstandkoming van de 
shortUst wel kan delen, met dien verstande, dat het onderwerp 'microkrediet' in een eerder stadium is 
afgevallen omdat niet precies duideUjk was waarom dit onderwerp zich leende voor de pilot. Daarom stelt 
de voorzitter voor om de pleiters voor dit onderwerp in de gelegenheid te stellen aan te geven wat de 
strekking van die kaderstelUng zou moeten zijn. 
Het CDA geeft aan dat het onderwerp 'microkrediet' bij veel Flevolanders nog niet zo bekend is en de partij 
ziet dit als een mogelijkheid om het onderwerp meer aandacht te geven. Zij vindt dat het middel nog te 
weinig gebruikt wordt. Gedurende de discussie geeft zij aan te merken dat de steun voor dit onderwerp 
niet in de commissie aanwezig is. Zij is daarom wel bereid om het punt microkrediet los te laten, ook 
omdat het niet de bedoeUng is om de shortlist langer te maken. 
De PvdA brengt microkrediet in verband met de economische recessie. Met microkrediet zou de 
werkgelegenheid voor starters en zzp'ers toe kunnen nemen. Door gebruik te kunnen maken van 
microkrediet kunnen starters en zzp'ers verder komen; ook al gestarte bedrijven kunnen op die manier hun 
werkterrein uitbreiden en zorgen voor meer werkgelegenheid. De microkredieten worden verstrekt door 
het Zelfstandigenloket Flevoland. Het beleid is er al, maar het is belangrijk dat er meer mensen gebruik 
van maken. De provincie kan ook een rol spelen bij de ophoging van de borgstelUng naar 100%. In dat geval 
zouden kredietverleners bereid zijn om meer krediet te geven, terwijl het risico voor de provincie hierbij 
heel klein zou zijn. Ten slotte stelt de PvdA voor om het onderwerp 'microkrediet' te koppelen aan de 
gevolgen van de recessie voor de bouw. 
De WD vraagt de PvdA wat voor doel zij voor ogen heeft met de microkredieten en v/ie de kredieten gaat 
verstrekken. Bedoelt de PvdA dat het haar doel is om de regeUng onder de aandacht brengen? Als de 
provincie borg gaat staan, zal zij geld moeten reserveren. Bovendien vraagt de partij zich af of de 
provincie die laatste 20% zou moeten v/illen dekken, als de reguUere financiers van microkredieten dat 
risico te hoog vinden. 
De voorzitter geeft aan dat het hier om een zoekend proces gaat. 
De handreiking van het CDA vindt hij sympathiek, maar hij heeft de partij in ieder geval de gelegenheid 
willen geven om de commissie te overtuigen. De definitieve selectie van het onderwerp zal niet vanavond 
gemaakt worden, want er zal eerst nog een kwaliteitsslag plaatsvinden. Daarom vindt de voorzitter het 
belangrijk dat duideUjk wordt wat de commissie met ieder onderwerp voor ogen heeft. 

^ ^ 
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De WD stelt voor om de niet gewenste onderwerpen te elimineren, zodat er uiteindeUjk twee gewenste 
onderwerpen overblijven. Het CDA vraagt om een toelichting op het onderwerp 'tariefdifferentiatie OV. De 
voorzitter stelt voor om de verschillende onderwerpen eerst toe te laten Uchten en daarna over te gaan 
tot eUminatie. Als eerste gaat het om het onderwerp 'tariefdifferentiatie OV. 
De PvdA vraagt of het klopt dat de commissie nu op zoek is naar een geschikt onderwerp voor deze pilot. 
Dat betekent niet, dat de andere onderwerpen poUtiek niet interessant zijn, maar dat daar ook voldoende 
andere mogeUjkheden voor zijn. Volgens haar is deze pilot bedoeld om via een vernieuwende werkwijze te 
komen tot nieuwe kaders op een bepaald onderwerp, hetgeen ook nog binnen deze Statenperiode moet 
gebeuren. Deze criteria zijn tamelijk beperkend en dat is ook de reden dat de partij voor dit onderwerp 
heeft gekozen. Het is een redelijk nieuw beleidsterrein, poUtiek relevant en past binnen de tijdsperiode. 
Verder zijn er geen reacties en de voorzitter gaat door naar het volgende onderwerp: 'strategische visie 
werklocaties en herstructurering bedrijventerreinen'. 
GroenLinks geeft aan dat er op dit moment veel bedrijventerreinen leeg staan en verouderen. MogeUjk kan 
er een beleidsplan gemaakt worden om minder snel bedrijventerreinen te ontwikkelen en ook 
herstructurering van bedrijventerreinen in een duurzame richting zien te krijgen. Op de vraag van de 
voorzitter om dieper in te gaan op de rol van de provincie, noemt de partij OAAALA en het bedrijventerrein 
in de oksel van de A27/A6 als actueel voorbeeld. Deze twee grote bedrijventerreinen komen dicht bij 
elkaar te Uggen en hoe moet daarmee omgegaan worden? 
De WD vraagt zich af of het voorbeeld van GroenLinks wel onder herstructurering valt aangezien het 
daarbij om nieuw te ontv/ikkelen terreinen gaat. Inmiddels is er het kabinetsbeleid 'revitaUsering 
bedrijfsterreinen', dat landelijk actief wordt opgepakt door zowel lokale als rijksoverheid en diverse 
organisaties. Een eventuele rol van de provincie daarin is heel beperkt. Daarom vindt zij dit een minder 
geschikt onderwerp voor de pilot. 
De PvdA deelt de argumentatie van de WD. Op dit terrein is inmiddels een traject in gang gezet, waarbij 
de provincie allerlei mogelijkheden heeft om zich er in te mengen. Daar is deze pilot niet direct voor 
nodig. 
De voorzitter gaat door naar het volgende onderwerp: 'gevolgen recessie voor de bouw'. 
De ChristenUnie vraagt om een toeUchting van ambteUjke zijde, omdat dit punt van die kant is ingebracht. 
De heer Bijkerk beaamt, dat het een idee van ambtelijke zijde is. Omdat er in Flevoland veel zzp'ers zijn 
en het MKB er sterk vertegenwoordigd is, heeft de recessie in deze provincie veel gevolgen voor de 
bouwsector. Hoewel de economie weer aantrekt, worden de gevolgen van de recessie voor allerlei 
bedrijven en zzp'ers nu pas duideUjk. Het doel van dit onderwerp is om te onderzoeken wat er precies 
gebeurt en wat de provincie binnen het reguUere beleid, via een extra inspanning of samenwerking met 
partners zou kunnen betekenen. Het is zowel maatschappeUjk als poUtiek een relevant onderwerp, maar 
de vraag hoe de uitkomsten vertaald kunnen worden naar concreet beleid bUjft een uitdaging. 
De WD geeft aan dat dit traject al loopt binnen het PPA. Er moet voor gewaakt worden, dat niet twee 
groeperingen precies dezelfde vragen gaan proberen te beantwoorden. 
Gedeputeerde Greiner reageert, dat er een stuurgroep Bouw bestaat, die zich richt op de inzet van 
jongeren die in de bouw willen werken. Dit staat momenteel onder druk, vanwege de gevolgen van de 
recessie in de bouw. Men is nu druk bezig om meer partners te vinden. Het onderwerp komt inderdaad 
langs in het PPA, maar is ook een redeUjk autonoom proces. De gedeputeerde zou dit onderwerp als pilot 
wel toejuichen. 
De PvdA vindt dit een goede manier om een inhaalslag te maken. 
De voorzitter gaat over naar het laatste onderwerp: 'ontsluiting Noord-Flevoland'. 
Het gaat GroenLinks bij dit punt om een betere OV-ontsluiting van Lelystad naar Noord-Flevoland. 
De WD merkt op, dat er in deze Statenperiode al diverse moties over dit onderwerp zijn aangenomen. De 
resultaten daarvan bUjven tot nu toe echter achter. Daarom vraagt de partij zich af of er wel resultaat 
geboekt zal worden met dit onderwerp op zo'n korte termijn. De voorzitter vraagt de WD of zij vindt dat 
er met die moties voldoende kaders zijn gegeven. 
De WD reageert dat zij denkt dat dat wel het geval is. Betere alternatieve onderwerpen zijn in haar ogen 
'tariefdifferentiatie OV' en 'gevolgen recessie voor de bouw'. 
Het CDA richt zich bij dit onderwerp niet zozeer op het OV, maar meer op een ontsluiting van Noord-
Flevoland via provinciale wegen, met name in de verbinding met de provincie Overijssel. Tot nu toe is er 
vooral aandacht geweest voor de groeiproblematiek rondom Almere. 



P R O V I N C I E F L E V O L A N D 

^ ^ ^ 

<3k 
= 1 
yD 

i i j 

VERSLAG 

Bladnummer 

10 

De PvdA geeft aan dat er een grote opgave Ugt in Noord-Flevoland nu de ZuiderzeeUjn niet doorgaat. Het 
is een maatschappelijk relevant onderwerp, maar mogeUjk een te groot thema voor deze pilot. De partij 
vreest, dat het niet lukt om binnen de gegeven tijdsperiode tot resultaat te komen. 
De PvdD is het eens met het CDA. Om de ontsluiting van Noord-Flevoland te verbeteren, ziet de partij wel 
wat in een betere toegankeUjkheid richting Overijssel. 
De voorzitter vraagt of de onderwerpen voldoende besproken zijn, hetgeen het geval blijkt te zijn. Hij 
constateert dat de volgende twee onderwerpen afvallen: 'strategische visie werklocaties en 
herstructurering bedrijventerreinen' en 'ontsluiting Noord-Flevoland'. De twee onderwerpen die 
overbUjven, zijn: 'gevolgen recessie voor de bouw' en 'tariefdifferentiatie OV'. Vervolgens vraagt hij de 
heren Boerma en Bijkerk of de commissie zich voldoende uitgesproken heeft om een nadere uitwerking 
mogelijk te maken. 
De heer Bijkerk verzoekt om een nadere precisering van met name het onderwerp over de bouw. 
De WD vindt de vraag over het OV afgekaderd en helder. Lastiger is om bij het onderwerp over de bouw te 
definiëren wat de commissie zou willen weten. De partij vindt het belangrijk om eerst te bepalen op welke 
zaken de provincie enige invloed uit zou kunnen oefenen en zich vervolgens daarop te concentreren. 
De ChristenUnie is ook van mening, dat er gezocht moet worden naar de mogeUjkheden die de provincie 
heeft om de gevolgen van de recessie voor de bouw te bestrijden. De partij vindt dat er contact gelegd 
moet worden met de werkgroepen die zich daar nu al mee bezighouden en te kijken of de samenwerking 
tussen deze werkgroepen versterkt kan worden. 
De PvdA vraagt zich af welke inhaalslag er nodig is om het beleid ten gunste van de werkgelegenheid te 
beïnvloeden. Zij stelt nogmaals voor om microkrediet er bij te betrekken. 
De voorzitter concludeert, dat de volgende vraag is gerezen: 'Wat is de afbakening van de bouw in relatie 
tot zzp'ers?' Is deze combinatie logisch of gekunsteld? Dat geldt ook voor de vraag of microkrediet erbij 
betrokken kan worden. Dit kan in de volgende vergadering besproken worden aan de hand van de 
uitwerking die nu gemaakt zal worden. Eventueel zou het onderwerp uit twee fases kunnen bestaan: eerst 
uitzoeken waar de rol van de provincie precies Ugt en daarna die rol specificeren. De commissie heeft nu 
geen toevoegingen over het onderwerp 'tariefdifferentiatie OV. 
De heer Bijkerk kan uit de voeten met de opmerkingen van de commissie. 
De voorzitter merkt op, dat de notitie over dit onderwerp wordt nagezonden, aangezien de commissie de 
bundel voor de volgende commissievergadering al heeft ontvangen. 

b. Onderzoeksopzet Randstedelijke Rekenkamer 'Symposium & onderzoek meerwaarde economisch 
beleid' 
De voorzitter introduceert de dames Hoenderdos (bestuurder/directeur) en Van den Broek (onderzoeker) 
van de RandstedeUjke Rekenkamer. De Rekenkamer is autonoom in het opstellen van haar eigen 
onderzoeksagenda, maar wil graag onderzoek doen waar PS mee uit de voeten kunnen. Daarom wil zij 
weten welke opbrengst de commissie van dit onderzoek verwacht en welke onderwerpen zij poUtiek 
relevant vindt. Op die manier kan de Rekenkamer uiteindeUjk zodanig rapporteren, dat het rapport voor PS 
bruikbaar is. 
Mevrouw Van den Broek licht de onderzoeksopzet toe. Inmiddels zijn al enkele interviews gehouden, ter 
oriëntering op het gebied van economie en om te vernemen of de door de Rekenkamer gemaakte indeling 
van het beleid overeenkomt met het provinciale beleid. Er zal ingegaan worden op het generieke beleid, 
waarbij algemene economische documenten worden meegenomen. Voor Flevoland zijn dat het 
Uitvoeringsprogramma Economie en Kansen voor Flevoland. De nota die het beleid van de provincie 
beschrijft, zal gebruikt worden als input voor het symposium op 3 juni as. De commissie heeft inmiddels 
een uitnodiging voor het symposium ontvangen, waarin ingegaan zal worden op de meerwaarde van het 
economisch beleid. Genodigden zijn de leden van PS en GS qn de medewerkers van de provincie. 
De voorzitter geeft het onderwerp in bespreking. 
De ChristenUnie heeft bij de bespreking van Thema 3 gevraagd of het huidige stimuleringsbeleid ten 
aanzien van banengroei en werkgelegenheid nog voldoet. Geeft de Rekenkamer na afloop van het 
onderzoek ook advies over het beleid en welke veranderingen er eventueel gewenst zouden zijn? 
De PvdA is enthousiast over het onderzoek. Worden bij de effecten ook de resultaten meegenomen en hoe 
worden die gemeten? Zij stelt voor om ook de samenwerkende partners uit te nodigen voor het symposium, 
zoals KvK, OMFL en dergeUjke. 
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De WD heeft kennis genomen van het voornemen tot dit onderzoek en is daar wel enigszins van 
geschrokken. Zij heeft vier vragen geformuleerd en deze ook schrifteUjk aan de Rekenkamer voorgelegd. 
Naast mondelinge beantwoording stelt zij prijs op een schriftelijke reactie van de Rekenkamer. Beknopt 
geformuleerd zijn de vragen als volgt: 1. Is het zuiver dat een onafhankelijke organisatie voorafgaand aan 
de onderzoeksuitkomsten een aankondiging doet om de resultaten op deze wijze publiekelijk te maken en 
in hoeverre heeft de Rekenkamer waarborgen ingericht om enige vorm van tunnelvisie te voorkomen? 2. In 
de onderzoeksplanning en -procedure wordt niet ingegaan op het te hanteren normenkader. Omdat de 
provincies elk hun eigen bestuurlijke afwegingen maken, spelen PS een belangrijke rol bij het opstellen 
van de provinciespecifieke normen. Wanneer gaat de Rekenkamer hierover met PS in overleg? Het zou 
vervelend zijn wanneer er discussie ontstaat over het normenkader, nadat de onderzoeksresultaten zijn 
gepresenteerd. 3. Autonome taken zijn niet wetteUjk verpUcht, waardoor een goede onderbouwing van het 
provinciale optreden van belang is. Tevens is het relevant, dat de provincie inzicht geeft in de meerwaarde 
van haar autonome beleid. In hoeverre betrekt de Rekenkamer de rol van de provincie bij de beoordeUng 
van wat adequaat is? PS kunnen de kwaUtatieve eisen voor verantwoording per beleidsonderwerp 
verschillend invullen. Dit kan leiden tot een meer of minder gedetailleerde vorm van verantwoording. Kan 
de Rekenkamer zijn zienswijze hierop geven? 4. Kan de Rekenkamer in het onderzoek aangeven wat de 
effecten zouden zijn als de provincie een nuloptie zou hanteren? 

De PvdA proeft bij de WD een poUtieke vraag, namelijk wat de wenselijkheid van het beleid is. De PvdA 
denkt echter dat een dergelijke vraag niet aan een Rekenkamer gesteld kan worden. Volgens haar kijkt de 
Rekenkamer of de provincie inzicht heeft in het eigen beleid en of daar relaties in gelegd kunnen worden. 
Vervolgens is het aan de poUtieke partijen om de wenseUjkheid van het beleid te bepalen. Het lijkt haar 
lastig om een vergelijking te maken met beleid dat niet bestaat (maximum- en nulscenario). Zij kan zich 
niet vinden in de uitspraak van de WD over het verband tussen de uitkomst van het onderzoek en de 
inhoud van het symposium. Wel vindt zij, dat de WD met haar vraagstelling dit onderzoek nodeloos 
complex maakt. 
Het CDA kan zich vinden in de reactie van de PvdA. De partij vult aan, dat PS tot nu toe bij elk onderzoek 
steeds een rapport hebben kregen dat toegespitst was op de situatie in Flevoland, met daarin soms kleine 
opsommingen over de andere provincies. De partij verwacht dat dat nu ook niet anders zal zijn. De vragen 
van de WD gaan over een economisch beleid, maar zijn die vragen wel specifiek voor dit onderwerp? Het 
komt nogal ingev/ikkeld over. 
De WD reageert, dat het om een bovenwetteUjke taak gaat. Hierdoor kan een provincie beleid 
ontwikkelen, zoals zij denkt dat dat goed is. Dit betekent, dat er met vier provincies volledig verschillend 
beleid kan zijn, waardoor de provincies onderUng niet vergeUjkbaar zijn. Dat moet op een juiste manier 
ondervangen worden en er moet ook gekeken worden naar het effect van het maximale en het minimale. 
Dat zijn de Umieten van het onderzoek. Zij vindt het een risico en een kwaUjke zaak, dat de uitkomsten 
van het onderzoek bepalend zijn voor de inhoud van het symposium ter gelegenheid van het vijfjarige 
bestaan van de Rekenkamer. De partij heeft geprobeerd om het niet ingev/ikkeld te maken en er daarom 
ook vier losse vragen van gemaakt. Zij is benieuwd naar de reactie van de Rekenkamer. Maar het feit dat 
het onderzoek gebruikt gaat worden voor het symposium, terwijl het onderzoek nog gedaan moet worden, 
vindt zij een riskante zaak. 
De WD gehoord hebbende, pleit GroenLinks ervoor om het niet te ingewikkeld te maken en helder te 
houden. 
Gedeputeerde Greiner vraagt zich af wat de plek van het symposium is: maakt het onderdeel uit van het 
onderzoek of staat het op zichzelf? Hoor en wederhoor vindt nu plaats in de vakantieperiode en dat is niet 
praktisch. Ten slotte vraagt hij om de afdeUng indien mogeUjk enigszins te ontzien bij de voorbereidingen 
in verband met de reeds hoge werkdruk. 
De voorzitter herhaalt, dat de Rekenkamer forse autonomie heeft bij het vaststellen van de eigen 
onderzoeksagenda. 
Er zit verschil tussen het vooruitlopen op de wenselijkheid van de uitkomsten van het onderzoek en de 
beoordeUng van de feiteUjke onderzoeksopzet. Hij vraagt mevrouw Hoenderdos op het tweede deel in te 
gaan en de commissie om zich te matigen bij het vooraf stelUng nemen over de uitkomsten die het 
onderzoek zou kunnen genereren. Het discussiëren over de inhoud kan volgens hem beter plaats vinden bij 
de rapportage van het onderzoek. 
De WD wilde met de brief geen enkele vorm van poUtieke richting naar voren brengen. Het ging haar om 
een inventarisatie van dingen die in een onderzoek thuishoren en de zuiverheid van het onderzoek. 

'=^-., 



P R O V I N C I E F L E V O L A N D 

^ ^ ^ 

VERSLAG 

Bladnummer 

12 

Mevrouw Hoenderdos geeft aan, dat zij de schriftelijke vragen van de WD nog niet onder ogen heeft 
gehad. Het symposium staat op zichzelf. Het onderzoek gaat geheel volgens protocol. De hoor- en 
wederhoorprocedure alsmede de pubUcatie vinden plaats na het symposium. De sprekers op het symposium 
hebben gevraagd om achtergrondinformatie en daarom levert de Rekenkamer basismateriaal over de 
provincies aan, waaruit overigens niet geciteerd mag worden. Daarbij gaat het om informatie die de 
sprekers ook zelf uit bijvoorbeeld begrotingen, jaarstukken en beleidsstukken zouden kunnen halen. In de 
onderzoeksopzet wordt vermeld, dat effecten lastig te meten zijn vanwege het grote aantal factoren dat 
invloed heeft op het economische beleid. Omdat de Rekenkamer het onderzoek uitvoerbaar en binnen een 
redelijke t i jd wil houden, is het niet mogelijk om iets over effecten te zeggen. Bovendien is dit ook meer 
een politieke vraag. Het onderzoek heeft als doel om PS te ondersteunen en van informatie te voorzien 
(wat zijn het doel en de argumenten en hoe wordt er gemonitord en geëvalueerd). Het onderzoek is een 
benchmark tussen vier provincies, omdat bij alle vier de provincies onderzocht wordt of het beleid 
onderbouwd is en hoe het gemonitord en geëvalueerd wordt. De inhoud van het economisch beleid is 
daarbij van ondergeschikt belang; er wordt vooral gekeken hoe het gedaan wordt en of PS daarmee 
voldoende uit de voeten kunnen. Mocht de planning van hoor- en wederhoor een probleem geven, dan 
hoort zij dat graag te zijner t i jd. De Rekenkamer zal de ambteUjke organisatie proberen zoveel mogelijk te 
ontzien. Zij is blij met de medewerking tot nu toe. De Rekenkamer is van plan om uit de vier provincies 
ook de samenwerkende organisaties voor het symposium uit te nodigen. De vragen van de WD zal mevrouw 
Hoenderdos tevens schrifteUjk beantwoorden. 
De voorzitter constateert, dat de uitkomsten van het onderzoek geen waardeoordeel zullen geven, maar 
een beschrijving van hoe het beleid in elkaar steekt, wat de effecten zijn en of PS voldoende 
mogeUjkheden hebben om een oordeel te vormen over de wenselijkheid en effectiviteit van het beleid. De 
uitnodiging voor het symposium is vandaag bij de commissieleden in het bakje gedaan. Hij roept hen op om 
niet alleen op het symposium aanwezig te zijn, maar daaraan ook een actieve bijdrage te leveren. Op het 
onderzoek is de nieuwe werkwijze van toepassing, zodat het rapport zowel in de commissie als in de 
Staten besproken zal worden. De voorzitter wenst de Rekenkamer veel succes met het onderzoek. 

10. Rondvraag 
De WD heeft twee vragen: 
1. Een vervangende agenda krijgt nu hetzelfde registratienummer als de oorspronkeUjke agenda. Omdat 
dit archiefproblemen op kan leveren, stelt zij voor om een vervangende agenda ook een uniek 
registratienummer te geven en daarbij te vermelden van welk registratienummer het de vervanger is. 
2. De partij heeft met genoegen het verslag van de SER-conferentie (13 januari j l.) gelezen. Daarin vindt 
zij veel aanknopingspunten voor deze commissie. Omdat de SER het verslag aan GS uitbrengt, verwacht de 
partij dat GS het vanwege de vele aanknopingspunten op de agenda zullen zetten. 
Gedeputeerde Greiner geeft aan, dat het college zoals gebruikeUjk zal reageren op de adviezen van de 
SER. Hij zal een afschrift van de reactie aan de SER naar de commissie sturen. 
De voorzitter merkt op, dat dit stuk ('Meer doen in blauw en groen') bij de lijst van ingekomen stukken ter 
kennisgeving is aangenomen. Het afschrift van de reactie van het college zal te zijner t i jd op de Ujst met 
ingekomen stukken komen te staan en mocht één van de partijen daarin aanleiding zien om het op de 
agenda te zetten, dan kan dat alsnog. 
De commissiegriffier heeft het registratiesysteem inmiddels met zijn collega's van de griffie besproken. 
Zeer waarschijnUjk zal in het vervolg het voorstel van de WD doorgevoerd worden. Uiteraard bUjft de 
griffie haar best doen om zo weinig mogeUjk gewijzigde agenda's te versturen. 

11. Sluiting 
De voorzitter dankt de aanwezigen voor hun bijdrage en sluit de vergadering om 22.25 uur. 
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Vastgesteld in de vergadering van 20 mei 2010, 
de commissiegriffier, de voorzitter. 


